

## **Bestyrelsesmøde mandag d. 31/8-2020**

Tilstede: Jakob, Lasse, Rasmus, Martin, John, Mia, Anita, Margrethe og Nanna

### **1. Valg af referent**

Nanna sagde ja

### **2. Godkendelse af dagsorden**

Godkendt

### **3. Gennemgang og mulige opfølgninger fra referat fra sidste møde**

Orientering omkring forurening ved Mosen. Der har været sat hegn op, det er fjernet og der bliver sat et andet op igen.

SoMe – forslag om at grupperne på Facebook kommer til at hedde det samme, det tages op under punkt 7

### **4. Nyt fra kassereren**

Status på ind- og udmeldelser for sæson 2020-21.

Der har siden juni været 18 udmeldinger, fordelt på 2 familiespejdere, 1 mikro, 4 minier, 1 junior og 10 tropsspejdere. Derudover er 1 tropsspejder overgået til hjælper.

Hvad kan vi gøre fremadrettet for at holde på spejderne? Bl.a. tilbydes passive medlemmer (aktuelt for en enkelt junior) at deltage i ture og lejre mod egenbetaling.

Har vi plads til alle i Hørning Gruppe?

Struktur på leder fordelingen, så der altid kan findes en ekstra hånd – alle disse punkter bliver taget op, på et andet tidspunkt.

John har modtaget brev fra vores bank Nordea om at prisen for en foreningskonto er steget. Han har tjekket med andre banker, men her er svaret det samme, så vi beholder den vi har.

Patruljelederne i troppen skal udfylde en børneattest, såfremt de er fyldt 15 år. Det samme gælder de unge, der hjælper til i grenene. Burde alle i gruppen over 15 år udfylde en børneattest? Det kræver et NemID og der er tvivl om, hvorvidt alle har dette. Dette tages op senere.

Nøglerne fra de afgangende PL'er skal afleveres

### **5. Nyt fra lederne**

Anders trækker sig som leder, men vil gerne være hjælper i stedet. Lotte har taget orlov for at passe sin uddannelse, men vil gerne deltage på ledermøderne og vil gerne hjælpe til der hvor hun kan. Hun registreres som gruppeassistent.

Fælleslejren i september til Himmelbjerget er en gratis lejr. Lederflokkens mødes til hygge fredag aften og tage imod spejderne om lørdagen, hvor der skal ske en masse forskelligt. Søndag bliver alle sejlet til Himmelbjerget, hvor de skal på løb. Dagen afsluttes med forældre. Leif er inviteret (det ved han ikke) så vi kan få sagt ordentligt farvel og tak til ham.

Julelejr planlægningen for 2020 er godt i gang. Enighed om at lejren skal koste lidt – aftales med kassereren når der er større overblik over årets økonomi. Fjeldholmlejr er bestilt igen til næste år 19-21/11-2021

Inger har i løbet af sommeren haft et par trælse oplevelser med unge mennesker, der ikke behandler vores område pænt. Lederne er blevet opfordret til at spørge ind til hende og lige give hende lidt ekstra opmærksomhed. Lasse og Nanna har snakket med nogle af de unge mennesker, som overnattede på græsplænen.

## **6. Specialspejd**

Der vil gerne arbejdes på at få en spejdergren for børn og unge med fysiske og/eller psykiske handicap.

Det er en virkelig god ide, men lederflokket ser sig ikke i stand til at løfte denne opgave lige nu. Men de ser gerne at der bliver arbejdet videre med det.

Hvad gør vi med de spejdere, som måske har det lidt svært? Mini har taget kontakt til forældrene og lavet aftale med dem om hvordan de skal håndtere dette.

Kan der laves workshops eller foredrag omkring dette.

Margrethe fortæller at de ved mini tager kontakt til forældrene hvis de oplever et barn, der "falder ud" socialt, for at få forældrenes erfaring med, hvordan vi kan hjælpe deres barn til at fungere bedre i fællesskabet, men også for at vi ikke pludselig står i en situation hvor vi kan være nødsaget til at sige, at spejder måske ikke er det oplagte for deres barn. Det samme gør sig gældende i junior grenen.

John spørger om det måske var en ide, at have emnet med til et BUS møde, hvor der så vil være mulighed for at erfaringsudveksle med andre, fra andre foreninger i kommunen.

Mia foreslår en emne aften om "Den gode rollemodel" – her kan der tages kontakt til Jette Rasmussen, som er konsulent ved DDS. Hun har blandt andet skrevet denne artikel <https://dds.dk/artikel/hvad-er-den-gode-voksenrolle>

## **7. Sociale medier**

Fra ledernes side ønskes SoMe retningslinjer og ansvarlige.

Ann er blevet spurgt og har takket ja. Hun og GL sætter et lille udvalg, så der kan laves et udkast til retningslinjer mm.

## **8. Udvikling af ledernes og bestyrelsens tilknytning til arrangementer**

Arrangementer som Skt. Hans, lotteri (lodsedler) og banko er DDS's Hørning ansigt ud ad til, og bestyrelsen vil gerne arbejde på at synliggøre DDS mere i disse arrangementer.

Diskussionen gik mest på, om hvorvidt lederne skulle sælge lodsedler, hvilket de gerne vil, såfremt det er et færdigt arrangement og de bare skal møde op. Bestyrelsen eller anden person må meget gerne arrangere - så skal lederne nok møde op.

Hvornår mødes bestyrelse og lederflokk? Udover til svampeudflugt i september 2020? Ingen konkret konklusion.

## **9. Ung i bestyrelsen**

Oplæg ved Margrethe.

Punktet udgår. Da klanen ikke bliver til noget lige nu, så vil Margrethe gerne, at en anden overtager, da hun ikke længere har den samme kontakt til de unge.

## **10. Retningslinjer for afholdelse af lejre og herunder julelejren ud fra gældende coronaretningslinjer.**

<https://dds.dk/index.php/artikel/seneste-nyt-om-coronasituationen>

<https://www.sst.dk/-/media/Udgivelser/2020/Corona/Arrangementer/Gode-raad-Private-fejringer-og-arrangementer.ashx?la=da&hash=4564BD9C0E94F19502F40FA1DCAFBC7DD7226702>

Bestyrelsen har et overordnet ansvar for at gældende love og retningslinjer følges.

Vi følger selvfølgelig med i udviklingen og holder os opdateret på nye tiltag og retningslinjer inden lejr og møder.

**11. Næste mødedato og punkter til dagsorden:**

Ikke mandag og onsdag – da lederne i bestyrelsen har spejdermøder disse dage.

Mia sender en doodle ud.

**12. Evt.**

Banko aflyst i 2020 grundet corona-situationen.

Gammelpatruljen vandt bil-orienteringsløbet arrangeret af Skt. Georges Gildet, Skanderborg.

Tillykke med det

Således opfattet: Nanna Johansen

Forbehold for forbedringer